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Burduja: Mi-am propus ca, pâna în primavara anului viitor, sa avem Strategia

Energetica Nationala

Ne-am propus ca, cel târziu pâna în primavara anului viitor, sa avem o versiune finala a Strategiei

Energetice Nationale, sub forma unui document de viziune, fara o lista de proiecte pentru a evita acea

evaluare de mediu îndelungata si complicata, a afirmat, luni, la o videoconferinta de specialitate, ministrul

Energiei, Sebastian Burduja.

 

"România nu are, din pacate, la acest moment, o strategie energetica aprobata. Au fost mai multe încercari, din

2016 pâna în prezent, pentru a da României o asemenea strategie, un asemenea document de viziune. Mi-am

propus ca, pâna în primavara anului viitor, sa avem Strategia Energetica Nationala. Am constituit un Consiliu

onorific, reunind unii dintre cei mai buni specialisti în sectorul energetic românesc si chiar saptamâna trecuta am

avut o întâlnire la Banca Mondiala. Vom beneficia de sprijinul expertilor Bancii pentru acest demers si ne-am

propus un calendar foarte ambitios în care, undeva pâna în luna februarie, cel târziu martie, sa avem o versiune

finala a acestei strategii. Va fi o strategie supla, mai degraba un document de viziune, fara o lista de proiecte,

pentru ca am înteles faptul ca atunci când incluzi lista de proiecte trebuie sa treci prin acea evaluare de mediu

îndelungata, complicata. Noi oricum vom face asta prin noul Plan National Integrat în domeniul Energiei si

Schimbarilor Climatice (PNIESC)", a declarat Burduja.

 

Ministrul de resort a precizat ca prima versiune a Planului National Integrat a fost transmisa Comisiei Europene,

saptamâna trecuta, "România încercând astfel sa recupereze o serie de întârzieri pe care le-am constatat în

momentul în care am preluat acest mandat".

 

"Energia verde are un rol important, pentru ca ea contribuie într-adevar la procesul de decarbonizare a sectorului

energetic si economiei românesti. Bineînteles, nu este singura solutie, pentru ca discutam de un sistem energetic

national care trebuie sa fie înainte de toate, sigur. Când discutam de productie intermitenta - solar, eolian -

discutam de o energie curata, dar nesigura, impredictibila si atunci ea trebuie complementata de investitii în

capacitati de stocare. De aceea am si reluat importantul proiect de la Tarnita-Lapustesti. Este în etapa de

contractare a serviciilor de proiectare, studii de fezabilitate si, undeva pâna la începutul lunii decembrie, încercam

sa-i gasim cel mai bun ofertant, o companie internationala serioasa. Au fost multe expresii de interes în perioada

de consultare a pietei si sunt convins ca, pâna la finalul anului, putem sa avem un acord semnat, în contextul în

care, sper, nu vom avea contestatii pe aceasta procedura importanta. De asemenea, avem pregatita pentru Fondul

pentru modernizare schema pentru stocare, ce va fi disponibila în prima parte a anului viitor, dupa ce vom obtine si

finantarea aprobata practic de Banca Europeana de Investitii. Deci, mergem si cu baterii, si cu hidrocentrale prin

pompaj. Ca o concluzie, energia verde este esentiala. Ea trebuie însa complementata sau pusa în valoare de

capacitati de stocare si bineînteles, de productie în banda", a explicat Sebastian Burduja.

 

Deloitte România, în parteneriat cu publicatia Ziarul Financiar, organizeaza luni videoconferinta pe tema

instrumentelor de finantare pentru energia verde si despre cum alegi între Contractele pentru Diferenta (CfD),

Contractele de achizitie pe termen lung (PPA) si granturi pentru o afacere solida. 
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